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Az autonómia ügye diplomáciai kérdés, ezért a partiumi autonómia ügyét ki kell vinni a határokon
túlra, a nemzetközi porondra – jelentette ki Csomortányi István, a Partiumi Autonómia Tanács
(PAT) elnöke szerdán a borzonti EMI-táborban.

A Csép Sándor-sátorban tartott előadáson Csomortányi István a partiumi autonómia lehetőségeiről,
nehézségeiről beszélt a jelenlévőknek. Kifejtette: a Partiumban gondot jelentenek a saját jelképek,
amelyek Székelyföld esetében adottak. „A Partiumban pillanatnyilag nagyon gyenge a regionális
tudat, ami a történelmi események folytán nem alakult ki. Nincsenek önrendelkezési hagyományok,
viszont  tájékoztató  kiadványokon  keresztül  meg  kell  értetni  a  partiumi  magyarsággal  és  a
románsággal  is,  hogy  fontos  az  autonómia  mindenki  számára”  –  fogalmazott  beszédében
Csomortányi,  aki  egyben  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  Bihar  megyei  szervezetének  elnöke  is.
Megjegyezte: az autonómiaküzdelem sikeréhez rendkívül fontos, hogy ne legyenek belső árulóink.

A Székelyzászló-botrány 2013 című előadáson a felszólalók egyetértettek abban, hogy az elmúlt
időszak romániai  politikai  nyilatkozatai  alapján körvonalazódó zászlótörvény a székely  nemzeti
jelképek szabad használatára burkolt veszélyeket rejthet.



Tőke Ervin, az Erdélyi Magyar Néppárt csíkszeredai városi önkormányzati képviselő rámutatott: a
székely zászló-üggyel  „felébresztették,  felrázták” a székelységet.  Tőke Ervin úgy vélekedett,  a
székelyek néha elfelejtik, hogy több közösségi jogot érdemelnek annál, minthogy az üzletekben,
köztereken magyarul szólalhatnak meg, a zászlóbotránynak így hasznos, mozgósító hatása volt.

Tőke, aki egyben az Erdélyi Magyar Néppárt ifjúsági partnerszervezete, a Minta elnöke is, elmondta,
a  székely  zászlók  hivatali  épületekről  való  bevonását  fenyegetőleg  követelő  Hargita  megyei
prefektusi körlevél után úgy döntött, hogy a helyi sajtó jelenlétében csíkszeredai házára tűzi ki a
jelképet. Később, miután számos csíkszeredai magán- és tömbházon megjelent a székely zászló,
saját kezdeményezésére állítottak Csíkszereda főterére egy nagyméretű székely zászlót. „Ott a
helye, hiszen többségben vagyunk, a város tehát a miénk. Sőt, ha nem lennénk többségben, akkor
is a miénk lenne, mert ezeréves jussunk” – fogalmazott Tőke.
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